
Overzicht werkafspraken raad 2019

Herschikking taken presidium, seniorenconvent en (nieuw:) vertrouwenscommissie burgemeester
De taken van het seniorenconvent en presidium zijn in 2019 wat meer uit elkaar getrokken. Het presidium 
(bestaande uit de voorrondevoorzitters en de waarnemend raadsvoorzitter) functioneert vooral als 
agendacommissie. Het seniorenconvent (bestaande uit de fractievoorzitters) komt in ieder geval elk kwartaal 
bij elkaar om procedurele zaken te bespreken. De klankbordgesprekken met de burgemeester worden niet 
meer in het seniorenconvent gehouden, maar door de vertrouwenscommissie burgemeester (bij raadsbesluit 
ingesteld dd 25-06-2019).

1. Effectief vergaderen
- Het seniorenconvent stelt de spreektijden voor de vergadering van de kadernota als volgt vast:
Eerste termijn: 8 minuten per fractie en per portefeuillehouder (er mag geïnterrumpeerd worden, interrupties 
gaan niet af van de spreektijd)
Tweede termijn: 5 minuten per fractie en portefeuillehouder (er mag geïnterrumpeerd worden, interrupties 
gaan niet af van de spreektijd)
De voorzitter mag ingrijpen op herhalingen.
(seniorenconvent 25-06-2019).
-Afgesproken wordt dat raadsbijeenkomsten zoveel mogelijk op de dinsdagavond worden gepland en dat 
burgerleden kunnen tekenen voor aanwezigheid op een politieke avond (en niet alleen voor een voorronde of 
raadsspreekuur) en bij structurele raadsbijeenkomsten (zoals bijvoorbeeld die over sociaal domein, 
omgevingswet, P&C-cyclus). (seniorenconvent 01-10-2019)
-Afgesproken wordt dat het presidium scherper zal letten op de formulering van het doel van de avond, bij de 
agenderingsverzoeken. Voorrondevoorzitters moeten immers kunnen bepalen of het doel bereikt wordt tijdens 
de behandeling. (presidium 13-02-2019)
-er wordt een vragenhalfuur informatiememo’s ingesteld. Raads- en burgerleden geven voor maandag 12 uur 
aan over welke informatiememo ze vragen willen stellen. (het is niet nodig de vragen zelf vooraf aan te 
leveren). Als er geen aanvragen zijn, vervalt het vragenhalfuur. Het betreft vragen ter verduidelijking, dus geen 
technische vragen of een politiek debat. (presidium 19-06-2019)
-de vergaderingen van het presidium worden verplaatst naar de avond na voorronde 1, ipv na voorronde 2. De 
aanleverdata voor het presidium kunnen dan ook allemaal 2 weken naar achteren worden opgeschoven. De 
raadscyclus wordt hierdoor korter, waardoor aanlevertermijnen makkelijker gehaald worden en er –in principe- 
geen stukken meer worden nagezonden of veranderd. (presidium 19-06-2019)
- Nu de vergadering van het presidium is verplaatst is het weinig zinvol de ingekomen post te blijven agenderen 
in het presidium, omdat er voor de komende raadsvergadering op dit moment nog weinig post binnen is. Dit 
onderwerp gaat van de agenda van het presidium af. (presidium 04-09-2019)
- Het presidium moet steeds een afweging maken tussen de toegevoegde waarde van een RTG (zorgvuldige 
besluitvorming versus druk op de agenda). (presidium 04-09-2019)
-De voorrondevoorzitters moeten er alert op blijven dat er geen politiek bedreven wordt in RTG’s. (presidium 
04-09-2019)
-Daarnaast nogmaals aandacht voor het feit dat er tijdens een RTG geen input van de raad opgehaald kan 
worden door het college. (presidium 02-10-2019)
-vergaderplanning raad 2020: Het presidium kiest voor de optie: wel een extra vergadering bij de kadernota, 
niet bij de programmabegroting. De programmabegroting kan mee in de reguliere cyclus. (presidium 04-09-
2019)
- De afspraak dat als je een raadsvoorstel nog in de raad wilt bespreken, je er een motie of amendement over 
moet indienen, wordt meegenomen door de werkgroep vergaderstructuur. (presidium 02-10-2019)
- na een agendapunt met veel publieke belangstelling wordt er even geschorst zodat het publiek de zaal 
desgewenst kan verlaten zonder de vergadering te verstoren. (presidium 02-10-2019)
-In een voorronde moet men unaniem zijn om een voorstel als hamerstuk naar de raad te sturen. Als één 
iemand het wil bespreken, dan gebeurt dat. (presidium 06-11-2019)
-als er gesproken wordt over of een stuk wel of niet rijp is voor de raad en de stemmen staken, dan wordt er 
gekeken naar gewogen stemmen. (presidium 06-11-2019)

2. Overzicht/informatievoorziening
-Er is een lijst van Moties en Toezeggingen gemaakt (seniorenconvent 29-01-2019). Deze lijst maakt het 
inzichtelijk wat de stand van zaken is van aangenomen moties en gedane toezeggingen.



- Er is een nieuwe wijze van behandelen kadernota en begroting, waarbij technische vragen over de kadernota 
rechtstreeks aan de ambtenaar gesteld kunnen worden op de kadernota markt en de algemene 
beschouwingen gehouden worden bij de kadernota. In 2020 zal ook gekeken worden naar het opzetten van 
een motiemarkt, waar inwoners hun idee aan de raadsleden kunnen voorleggen die vervolgens een motie 
kunnen indienen (seniorenconvent 26-03-2019).
- besluitenlijsten van seniorenconvent, presidium en raad staan in ibabs onder ‘overzichten’
- Het seniorenconvent besluit dat alle aangeleverde moties en amendementen de maandag voor de 
raadsvergadering, aan het eind van de middag, in ibabs kunnen worden geplaatst. Dan houdt iedereen het 
overzicht en is het op tijd voor de laatste bespreking in de fracties en de pers heeft dan ook nog een dag om 
het te bekijken. (seniorenconvent 01-10-2019)
-van de vergaderingen van het presidium wordt een besluitenlijst gemaakt (presidium 16-01-2019)
-Er is een nieuwe opzet voor de lijst ingekomen post, waardoor er meer overzicht is. De informatiememo’s 
staan ook op de postlijst. (presidium 20-03-2019)
-er komt een actielijst onderaan de besluitenlijst van het presidium (presidium 17-04-2019)
- De vergaderingen van het presidium zouden niet openbaar moeten zijn, maar wel vrij toegankelijk voor raads- 
en burgerleden. Dit zal bij de eerstvolgende wijziging van het Reglement van Orde worden aangepast. 
(presidium 06-11-2019)
-de raad benoemt raadsrapporteurs voor ODRA en WSP (raad 07-05-2019)

3. Omgaan met elkaar, samenwerking
- er zijn werkafspraken gemaakt over de aanlevering van technische vragen en antwoorden. De raad levert 
technische vragen uiterlijk donderdag 9 uur (voorafgaand aan de politieke avond) aan bij de griffie. Het college 
beantwoordt de vragen uiterlijk maandag 17 uur, zodat een ieder nog een dag heeft voor de politieke avond 
om de antwoorden te lezen. (seniorenconvent 29-01-2019).
- N.a.v. een demonstratie bij de politieke avond vraagt de burgemeester raadsleden om signalen over op 
handen zijnde demonstraties door te geven aan raadsvoorzitter of griffier. Zij moeten hier regie op hebben. 
(seniorenconvent 29-01-2019).
- het seniorenconvent is akkoord met de werkwijze van het college om informatiememo’s, waar dat kan, te 
vervangen voor het, ter info, sturen van collegevoorstellen/-besluiten aan de raad. Dat scheelt het ambtelijk 
apparaat veel werk. (seniorenconvent 01-10-2019)
- de bestuursadviseur sluit aan bij de vergaderingen van het presidium, ter ondersteuning van de burgemeester
- Het presidium zal strakker toezien op aanlevering van stukken. Die moeten bij het agenderingsverzoek zitten 
ten tijde van de presidiumvergadering. (presidium 02-10-2019)
- In principe zullen geheime stukken achter een slotje in ibabs worden geplaatst. Het presidium is zich hierbij 
bewust van het feit dat er door een menselijke- of softwarefout de mogelijkheid bestaat dat er iets onbedoeld 
openbaar wordt.  Als het geheime stukken betreft die bijvoorbeeld een risico voor ambtenaren of raads- of 
collegeleden inhouden dan kan er een andere afweging gemaakt worden. (presidium 02-10-2019) NB. N.a.v. lek 
geheime informatie raadsvergadering 01-10-2019 heeft de burgemeester besloten dat geheime informatie op 
papier bij de griffie ter inzage ligt)
- Een keer per jaar een doe-activiteit met raads-, burger- en collegeleden is een goed idee. (werkgroep 
samenwerking)
- Als het de bedoeling is om een motie raadsbreed in te dienen moet er meer regie op het proces vooraf zijn. 
Indieners kunnen daar een actieve rol in spelen en degenen die van plan zijn tegen te stemmen kunnen daar 
vooraf actief over communiceren. (besloten seniorenconvent 06-11-2019)
- De burgemeester geeft aan in eenzelfde situatie als van 05 november de vergadering te zullen schorsen en de 
fractievoorzitters op te roepen met elkaar in overleg te treden in een aparte ruimte. (besloten seniorenconvent 
06-11-2019)

4. Overig
-alle fracties krijgen de ruimte voor 1 column per jaar op de gemeentepagina. Daarnaast zal bij de kadernota 
ruimte geboden aan alle fracties om te vertellen wat ze van de kadernota vinden. (seniorenconvent 01-10-
2019)
-2 papieren exemplaren van kadernota/programmabegroting per fractie (presidium 22-05-2019)


